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Huszonöt gyermek befogadását teszi lehe-
tővé az Újhelyi úti óvoda új szárnya, amely 
új csoportszobával, vizesblokkal és további 
helyiségekkel bővült. Az Újhegyi és a Sirály 
utcai óvodában jelentős mértékű fejlesz-
tést és felújítást végzett az elmúlt években 
az önkormányzat, melynek összköltségére 
176 millió forintot biztosított saját forrás-
ból a város.

„Két új csoportszobával bővült két óvodánk 
is. Most az Újhegyi úti óvodában vagyunk, ahol 
az intézmény nagymértékben megújul, ugyanis új 
konyhát is kialakítottunk. Az új épületszárny-
ban a csoportszobán kívül vizesblokk és öltöző 
is készült, az emeleten pedig különböző közössé-

gi helyiségek szolgálják ki az itt dolgozókat” – 
mondta Matkovich Ilona polgármester a 
helyszínen.

Az Újhegyi úti óvoda tálalókonyhájá-
nak a bővítése és a felújítása márciusban 
készült el, így a gyerekeket már egy 21. 
századi, modern, jól felszerelt helyiségből 
tudják kiszolgálni. Mint azt a városvezető 
korábban elmondta, a felújítás során de-
rült ki, hogy falakat is bontani kell, ezért 
új elektromos vezetékhálózat kiépítése is 
szükségessé vált. Ezzel együtt egy nyitott 
terasz is elkészült az új szárnyban, a tetőt 
pedig leszigetelték. 

Inotay Gergely a helyszínen hangsú-

Átadták az Újhegyi úti 
és a Sirály utcai óvodák 

felújított részeit

lyozta az óvodafejlesztések kapcsán, hogy 
a jövőben is szeretnének ezen az úton ha-
ladni. 

„Az elmúlt három évben nagyon sokat pró-
báltunk megtenni az óvodáinkért. Itt most egy 
nagy beruházást adhatunk át, hasonlóképpen a 
Sirály utcához, hiszen csoportszobával, csoportszo-
bákkal bővültek a deákvári óvodák. Ugyanilyen 
nagy örömmel adtuk át annak idején az új szi-
getelt lapostetőket, az összes óvodai játszóeszközt, 
és azokba a csoportszobákba is nagy örömmel 
lépünk be, ahol sikerült a burkolatot megújítani.  
Ezen az úton szeretnénk a jövő esztendőben is 
tovább menni” – mondta az alpolgármester.

Terék Ágnes, a Deákvári Óvodák veze-
tője köszönetét fejezte ki az összefogásért, 
amivel lehetővé vált a korszerűsítés. Arról 
is beszélt, hogy szeptemberben már a két 
új átadott épületrészben közel 50 gyermek 
kezdheti meg óvodás éveit. 

A Sirály utcai óvoda is gazdagodott 
egy új csoportszobával, amely már szintén 
berendezve várja a gyermekeket, emellett 
pedig az épület homlokzata is megújult a 
közelmúltban.

Kovács Luca
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Átadták a megújult 
Deákvári játszóteret

Szombaton ünnepélyes keretek között ad-
ták át a megújult deákvári játszóteret. A 
Radnóti út mentén található gyerekpark-
ra közel 25 millió forintot költött a város, 
melyből megújították a burkolatot, új ját-
szóeszközöket és hulladéktárolókat helyez-
tek ki, növényeket ültettek és megújították 
a meglévő padokat, eszközöket. A két hó-
napos munkálatokat követően hétvégén ve-
hették újra birtokba a játszóteret a családok. 

Az eltelt hetekben a játszótér korszerű, 

színes gumiburkolatot kapott, új játékokat 
telepítettek és felújították a meglévőket, és 
ahogyan köszöntőjében a város polgármes-
tere is kiemelte: a kivitelezők javaslatára a 
zöld szempontokat is figyelembe vették. 

„Egy játszótér, az nem csak játszótér a gye-
rekeknek, hanem például a környezettudatos ne-
velésnek is egy helye, ezért látnak itt különböző 
növényeket is, és egy szelektívhulladék gyűjtőt is ki-
helyezésre került” – mondta Matkovich Ilona.  

A polgármester hozzátette: Deákvár az 

„öregvárosnál” gyorsabban fejlődő város-
része lett Vácnak, így a tervezéskor is kü-
lön figyelmet kap: a betelepülő fiatalokra, 
családokra gondolva valósulnak meg az 
óvodabővítések, fejlesztések, és már készül 
a KRESZ park megújítási terve is. 

Molnár Nándor, a Gazdasági és Város-
fejlesztési Bizottság elnöke arról beszélt: ko-
rábban felmerült, hogy a forgalmas utakkal 
övezett kis játszóteret egy zöldebb övezet-
be, a Munkácsy parkba költöztetik.

„Amikor meghallották, hogy el akarjuk innen 
vinni ezt a játszóteret, akkor egyetemes tiltakozás 
alakult ki, kérték, hogy ezt ne tegyük. Ennek ha-
tására, amikor lehetőségünk volt, és az önkormány-
zat anyagi lehetőségei megengedték, akkor elkezd-
tünk abban gondolkodni, hogy hogy szebbé tesszük 
ezt a parkot” – mondta. 

Az ünnepélyes átadás alkalmából a Dió-
fa utcai ovisok készültek zenés-táncos mű-
sorral. A gyerekek továbbá lufihajtogató 
bohóc és Kaczúr Csilla, valamint Farkas 
Péter, a Katáng együttes tagjainak koncert-
je is várta. 
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Május közepén elkezdődött a főtér két 
patinás épületét érintő nagyszabású felújí-
tási munka. A Március 15. tér 21. (Würth-
ház) tetőterének tavalyi rendbetétele után 
idén nyáron az épület külső homlokzata 
is megújul. Szintén elkezdődik a Március 
15. tér 10-es számú („Zöld ház”) ingatlan 
belső részének felújítása - írja a vac.hu.

Az elmúlt esztendőben több mint 35 
millió forintos költséggel hozatta rendbe 
az önkormányzat a „Rózsaszín ház” hosz-
szú évekig elhanyagolt és balesetveszélyes 
tetőzetét. Az összeg nyolcadát kapta meg 
pályázati forrásból a város, a további fi-
nanszírozás saját önerőből történt meg.

A műemlék épület további renoválását 
már akkor elhatározta az önkormányzat, 
így a külső homlokzat felújítása is megtör-
ténik. Az épület előtti buszmegálló átke-
rült a Március 15. tér 19-es számú ház elé.

A felújítás – melyet önkormányzati 
forrásból, mintegy 30 milliós összegből 
végeztet el a város – várhatóan szeptem-
berben fejeződik be.

Szintén a napokban kezdődött el a 

főtér túloldalán lévő „Zöld ház” belső 
udvarának renoválása. Mint ismert, saját 
forrásból, közel 100 milliós összegből tör-
tént meg korábban a külső homlokzat és 

Újabb felújítások főtéri 
épületeken

Nyár elején elkezdődhet a Szent Ist-
ván tér rekonstrukciójának II. üteme. 
Az elmúlt hónapban több alkalommal 
is egyeztettek a szakemberek a város-
házán. Az első ütem még tavaly ősz-
szel fejeződött be, akkor teljesen aka-
dálymentes lett a terület, felújították a 
közműveket, rendezték a zöldterület 
nagyobb részét és kicserélték a térkö-
veket.

A felújítás II. ütemében kialakíta-
nak egy csobogót, hangulatvilágítással 
a Béke szobor előtti területen. Ülőpa-
dokat és szemétgyűjtőket helyeznek 
el, emellett hat smart oszlop is kerül a 
térre, továbbá egy elektronikus infor-
mációs tábla is helyet kap. A felújítás 
után lehetőség lesz majd mobiltelefon, 
elektromos kerékpár és kerekesszék 
töltésére is.

A területet teljesen bekamerázzák, 
az eszközöket pedig a közterület-fel-
ügyelethez kötik majd be. Sokak örö-

mére ingyenes wifi lehetőség is biz-
tosított lesz a téren. Megújul a boltok 
előtti járda is, alatta a csapadékvíz 
elvezetését is megoldják, valamint 

Hamarosan elkezdődhet 
a Szent István tér 

felújításának II. üteme

várhatóan teljes szélességében lecse-
rélik az épület előtti burkolatot. Az 
öntözőrendszerek kiépítése mellett 
új növényeket is ültetnek a térbelső 
területén.

Bár az önkormányzat pályázott 
központi támogatásra a felújításhoz, 
nem kapott semmilyen hozzájáru-
lást, így teljes egészében saját forrás-
ból valósul meg a fejlesztés. Az első 
ütemre 88 millió, a másodikra pedig 
150 millió forintot költhet a város.

Furucz Anita

tetőfelújítás.
A munkák belső teret érintő folyta-

tásához az önkormányzat jelentkezett a 
Nemzeti Kulturális Alap Örökségvédelmi 
Kollégiuma által meghirdetett pályázatra. 
Városunk közel 15 millió forintos támo-
gatást kért a kapualj és a régi épület belső 
homlokzatának felújítására. Ennek költsé-
ge közel 36 millió forint, ebből 15 millióra 
pályázott, amiből 7,5 milliót ítéltek meg.
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Még 2016 tavaszán jelentette be Pető 
Tibor fideszes alpolgármester és 
Schoffer Attila klubelnök, hogy TAO-s 
pályázatból 1800 négyzetméteres csar-
nokot építenek és adnak át 2017. június 
30-ig! A Pető Tibor sógora által ter-
vezett beruházás önköltségét a város 
vállalta, erre 33 milliós fejlesztési hitelt 
vett fel a Fördős Attila vezette önkor-
mányzat - írja a vac.hu.

Az alpolgármester optimista nyilat-
kozatában elmondta: „Szektorok verti-
kumának teljes összefogásával valósul meg, 
tehát kell hozzá egy sportegyesület, kell hoz-
zá szakági szakszövetség, tehát a kézilabda 
szövetség, kell hozzá az a gazdasági társaság, 
ami rendelkezésre áll, rendelkezésre bocsájt-
ja a TAO-t kell hozzá az önkormányzat és 
kell hozzá az állam, hogy meghozza azokat a 
jogszabályokat, amellyel lehetővé tehette, hogy 
TAO felajánlásokat tegyenek ezek a gazda-
sági társaságok és ezzel az összefogással tud-
juk kiszolgálni a váci sportélet igényeit is.”

Aztán – hasonlóan egy sor, az előző 
évtizedben keletkezett váci torzóhoz – 
erre is elfogyott a pénz. A „szektorok 
vertikumának teljes összefogásának” 
az eredménye csupán a jelenleg látható, 
önkormányzati területen csúfoskodó, 
gaz és törmelék által körülvett, fokoza-
tosan az enyészetté váló épület.

Amikor az építkezés már bedőlni lát-
szott, az önkormányzat szakbizottsága 
előtt a klubelnök kérdésre elmondta: 
két alkalommal is ígéretet kaptak a be-

fejezés támogatásához Rétvári Bencé-
től. (Az egyiket éppen akkor, amikor 
az országgyűlési képviselő személye-
sen adta át a bajnoki érmeket a csa-
patnak…) Ekkor még csak 20 milliós 
pluszforrás hiányzott, ma már ez több 
száz millióra tehető.

A folytatásban rendre módosították 
a sportági szövetséggel kötött TAO-be-
ruházás feltételeit. Ez kísértetiesen ha-
sonló folyamat volt, mint az időközben 

Rétvári és Pető által bejelentett, váci 
kézbe kerülő helyi futball meg nem 
valósuló stadionrekonstrukciója eseté-
ben.

A kézilabdásoknak adandó, a csar-
nok befejezéséhez szükséges újabb 
pénzeket ahhoz kötötték, hogy legyen 
egy gazdasági társaság a csapat verse-
nyeztetésére. Ám ez egyre csak hal-
mozta a Városi Sportcsarnoknak be 
nem fizetett bérleti díjtartozását. Míg 
végül – ez is kísértetiesen hasonló, mint 
a tönkrement és csapatot sem indító 
Vác FC Kft. esetében – 2020 nyarán 
kiderült: a váci férfi kézilabdázás eddigi 
legeredményesebb egyesülete eltűnik a 
süllyesztőbe.

Maga után hagyva az általa megkez-
dett csarnoktorzót.

Matkovich Ilona polgármester az el-
múlt több mint három évben személyes 
találkozókon és levélben is rendre kérte 
Rétvári Bence lobbisegítségét a létesít-
mény befejezéséhez, mivel sem jogilag, 
sem anyagilag a város nem tudja átvál-
lalni azt. Legutóbb a képviselő meg is 
ígérte, hogy 2022 végére rendeződik az 
ügy.

Ám 2023 nyarához közeledve, az 
egykor nagy reményekkel elkezdett 
sportcsarnok jelenleg is a képen látható 
állapotban van.

Milyen épülettorzókat hagyott maga után 
a Fidesz-KDNP vezetés? - 1.

CSARNOKTORZÓ AZ ISKOLAVÁROSBAN
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Bízhatunk a Samsung 
ipari vizének tisztaságában?

Bizonyára sokan emlékeznek még 
rá, hogy 2022 végén Vác bíróság-
hoz fordult, amiért nem készült kör-
nyezeti hatástanulmány a Samsung 
gyár szennyvízrendszeréhez. Ezu-
tán megjelent egy kormányrendelet, 
amely szerint a DMRV szennyvízte-

lep bővítését “kiemelten közérdekű-
vé” nyilvánította a kormány.  Ezzel 
kivették a hatósági intézkedés jogát a 
város kezéből. 

A kormány tervei szerint az itteni 
vízbázisból nyernék ki a gyár ellátásá-
hoz szükséges vizet, illetve Vácon ala-

kítanák ki a rendszer szennyvíztisztító 
telepét a jelenlegi bővítésével. Ezek 
alapján napi 27 ezer köbméter ipari és 
ivóvíz érkezik majd új vezetékeken. A 
32 milliárdba kerülő infrastrukturális 
beruházást a Mészáros és Mészáros 
Kft. végzi, a Natura 2000-es terüle-
teket is érintő vízvezeték-nyomvonal 
miatt fokozottan védett növényeket át 
kell telepíteni.

Ez a gyakorlatban azt jelenti, hogy 
Vácra hoznák át a Samsung-gyár ipari 
vizét. A tavaly júniusban tartott váci la-
kossági fórumon Balogh Zsolt, a Duna 
Menti Regionális Vízmű Zrt. (DMRV) 
műszaki igazgatója azt mondta, hogy 
ez az ipari víz tulajdonképpen tiszta 
víz, hiszen a Samsungnak van saját 
előtisztítója, de ha valamiért mégis 
szennyezettebb víz érkezne, akkor az-
zal az új tisztítómű már simán elbírna. 

Ez mind szép és jó, arra azonban az-
óta sem született megnyugtató válasz, 
hogy a 2022-ben több gödi ivókútban 
is megtalált mérgező anyagnak köze 
van-e a Samsung állítólag különösen 
tiszta vizéhez. Ezek mellett szinte el-
törpül az az apróság, hogy váci vízmű 
környékén régóta tapasztalható bűzt is 
adottságnak kell venni, hiszen egyelőre 
nem tudni, a bővítés után javulni fog-e 
a helyzet.

A gödi tapasztalatok alapján két-
séges, hogy a Samsung-gyár ígéretei 
megbízhatók lennének. Gödön ugyan-
is legutóbb áprilisban tartottak tünte-
tést a gyár ellen. Az eseményen a váci 
városvezetés több tagja is jelen volt. A 
Göd-ÉRT Környezetvédelmi és Vá-
rosvédő Egyesület által szervezett de-
monstráción a felszólalók elmondták: 
a Samsung SDI nem tartja be sem a 
környezetvédelmi, sem a katasztrófa-
védelmi előírásokat, ezért az itt élők 
nem érezhetik magukat biztonságban, 
valamint  a zajhatárértékeket is csak 
akkor tartja be a cég, amikor mérése-
ket végeznek az igazolásokhoz. 

Eddig a hatóságok 50 alkalommal 
büntették meg a gyárat, többek közt 
dolgozóinak rákkeltő anyagokkal 
való veszélyeztetése, több száz tonna 
mérgező és robbanásveszélyes anyag 
engedély nélküli használata, tűzoltó 
berendezések nélkül végzett gyártási 
tevékenység, engedély nélküli építke-
zés, tűzeseteket és halálos munkahelyi 
baleseteket okozó mulasztások miatt.

Azt pedig majd csak az átadás után 
tapasztalhatja meg a város, hogy meny-
nyire volt megalapozott a bizalom a 
Samsungból Vácra érkező ipari víz 
tisztaságában.

Fekő Ádám

Közel 18 millió forintos támogatás ér-
kezett a sportért felelős államtitkárság-
tól a váci uszoda és strand energiakölt-
ségeihez - tájékoztatott Gulyás Zoltán, 
a Váci Sport Nonprofit Kft. ügyveze-
tője.

„A Városi uszoda és strand a közelmúlt-
ban kapta az értesítést, hogy közel 18 millió 
forinttal támogatják a működésünket a má-

sodik és harmadik negyedévben. Ez az ösz-
szeg a gáz és a villanyköltségekre fordítható” 
– mondta az igazgató.

Az energiaárak emelkedései miatt 
2022-eleje óta összesen 85 millió 884 
ezer forintot biztosított az illetékes mi-
nisztérium támogatásra, melyből a leg-
utóbbi fél évre szóló összeg nagyjából 
az energiaárak harmadát fedezi.

A harmadát fizeti az állam 
az uszoda energiaköltségének
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A státusztörvény tervezettel kapcso-
latban viszonylag kevés szó esik az 
óvodapedagógusokról, miközben az 
óvodáinkat is súlyosan érintheti egy 
esetleges felmondási hullám. A meg-
kérdezettek nagyjából egybehangzóan 

állítják, hogy a státusztörvény elfoga-
dása csak felgyorsítaná a már most is 
létező óvónőhiány növekedését. Bár 
egyelőre konkrétan emiatt nem történ-
tek felmondások, információink szerint 
több óvodapedagógus is jelezte az in-

Nincs, aki pótolhatná 
a felmondani készülő 
óvodapedagógusokat

tézményvezetője felé, fontolgatja a pá-
lyaelhagyást. “Ha anyagi okai vannak egy 
távozásnak, akkor nem tudok mit mondani. 
Esetleg az erős közösségre tudok ilyenkor hi-
vatkozni” - mondta a Váci Hírnöknek az 
egyik intézmény vezetője. “A módosítá-
sok óta azért azt kértem mindenkitől, várjuk 
meg, mi lesz a vége. Az biztos, hogy ez most 
nem vonzó pálya a fiataloknak.”

“Az a legnagyobb probléma, hogy nincs 
utánpótlása a nyugdíjba vonulóknak sem. Ha 
még most többen felmondanak, az hatalmas 
baj lesz. Öt éve, ha valaki babát várt vagy 
elment, néhány hónapon belül lehetett vala-
kit találni. Most akár egy évig sem találunk 
óvodapedagógust, ahogy arra már volt is pél-
da” - mondta.

Egy másik megszólaló is több biztos 
felmondásról tud abban az esetben, ha 
megszületik a törvény, és nem sikerül 
eléggé finomítani. “Egyelőre mindenkit 
nyugalomra intettem, de várakozni kell. Ne-
héz helyzet készül, mert már most is keresünk 
óvónőt. Nyugdíjasaink is vannak, és őszintén 
szólva nehéz optimistának lenni” - vázolta 
fel a helyzetet. 

Azért vannak, akik kevésbé borúl-
átók: “A törvénytervezet sokat finomodott 
mostanra, és bár tartalmaz továbbra is fájó 
pontokat, kiemelve a felmentési idő csökken-
tését, de például a próbaidő meghosszabbodása 
indokolható is” – mondta egyikük, hoz-
zátéve, hogy a mostani helyzetben az is 
nagy teher, hogy ez a téma teljesen át 
lett politizálva. 

Annyit mindenki tud  a pedagóguso-
kat érintő státusztörvény tervezetéről, 
hogy a sorozatos tüntetések és sztráj-
kok hatására az első verzióhoz képest 
már sikerült némi engedményt kicsi-
karni a kormánytól. Ha átmennek a két 
módosítások, még akkor is lényegesen 
növelnék a pedagógusok munkaidejét 
– heti 32-ről 48 órára – a próbaidőt és 
a felmondási időt pedig egyaránt hat 
hónapra hosszabbítanák meg. A peda-
gógust a szabadsága alatt 15 napra bár-
milyen elfoglaltságra be lehetne hívni, 
megjelenhetne a vasárnapi munkanap 
lehetősége is, be lehetne őket rendelni 
az ország bármelyik másik tanintézmé-
nyébe. Ráadásul csökkenne a végkielé-
gítések mértéke is, a pedagógusoknak 
pedig még munkaidőn kívül sem sza-
badna kritizálni az oktatási rendszert.

Egyelőre mindenki kivár. Amennyi-
ben megszavazzák a törvénytervezetet, 
akkor a pedagógusok komoly változá-
sokra számíthatnak. 

Ha olyan törvény lép életbe, ami 
miatt akár csak néhányan, de felmon-
danak, az nagy problémákat fog okozni 
Vácon is.

Fekő Ádám

Városi kitüntetésekről 
született döntés

Több, saját hatáskörben meghozott fontos döntéssel tartotta meg máju-
si ülését az önkormányzat Emberi Kapcsolatok Bizottsága (EKB). Négy 
különböző kitüntető cím odaítéléséről is határozat született – számol be a 
város honlapja. 

A „Vác Város Egészségügyéért” kitüntetést az augusztus 20-i városi ün-
nepségen dr. Bánhidi Péter és dr. Bea Gyula veheti át.

„Váci Katedra” elismerésben részesül Ájply Mária óvodapedagógus (Si-
rály utcai óvoda), Pálinkó István pedagógus (Radnóti iskola) és Sinkáné 
Rácz Erzsébet nyugdíjas pedagógus (Király Endre iskola).

A „Vác Város Tehetséggondozásáért” járó kitüntetést ebben az eszten-
dőben Kápolnai Jenő zeneiskolai pedagógus érdemelte ki. 

„Vác Város Oktatását Segítő Munkáért” elismerést a bizottság a Deákvá-
ri Óvodák dajkájának, Molnár Lászlónénak ítélte oda. 

Az utóbbi három díjat a pedagógusnap alkalmából rendezendő ünnepsé-
gen adják majd át.

Az EKB döntött a Katona Lajos Városi Könyvtár nyári leállásáról is. 
Eszerint az intézmény július 25. és augusztus 20. között zárva tart.
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A márciusi testületi ülésen választották 
meg a Tragor Ignác Múzeum új igaz-
gatóját, miután elődjének lejárt ötéves 
megbízatása. Az állásra Fehérváriné 
Tóth Helga pályázott sikeresen, aki a 
miniszteri megbízás után öt évre kapta 
meg az igazgatói pozíciót. Az új igaz-
gató korábban az óbudai Magyar Ke-
reskedelmi és Vendéglátóipari Múzeum 
munkatársa volt, de ahogy az ESTV 
Nagyító című műsorának adott interjú-
jában elmondta, inkább a főváros volt 
számára kitérő, mint Vác. “Szentendrei 
vagyok, és nekem nagyon jó, hogy közel kell 
jönnöm Váchoz. Kisgyerekeim vannak, és ez 
így nekem sokkal jobb” - mondta, hozzá-
téve, hogy ő 17 évig dolgozott Óbudán 
több munkakörben is, de fontos, hogy 
itt végre már múzeumigazgatóként is 
kipróbálhatja magát. 

“Nagyon sok lehetőséget látok ebben a mú-
zeumban. Múlt héten voltunk Békéscsabán, 
ahol sikerült felvenni a Természettudományi 
Múzeummal a kapcsolatot, és a jövőben együtt 
fogjuk hirdetni a váci múmiákat az ország-
ban” - vázolta fel jövőre vonatkozó ter-
veit a végzettsége szerint kulturális ant-
ropológus Fehérváriné Tóth Helga.

Mint mondta, a váci múmiák világ-
szinten is jelentős kiállítási darabnak 
számítanak, úgyhogy jó, ha mindenki 
tud róluk. “Jó lenne, ha tudnánk tovább 

is fejleszteni ezt a kiállítást.” Az ehhez 
vezető helyes út az lehetne, ha több ki-
állítóteret kapnának. “Állandóból is többre 
lenne szükségünk, hogy például jobban bemu-
tathassuk a váci múmiákat, de időszakira is, 
és ami nagyon fontos, szükség lenne olyan térre, 
ahol felnőtteket és gyerekeket egyaránt tudunk 
foglalkoztatni, workshopokat és előadásokat 
tartani nekik.”

Már egészen konkrét tervek is van-
nak, például a Régészet Napjára május 
27-én megnyitják a régészeti kiállítás 
miatt az udvart is. “Nagyon jó lenne, ha azt 
az épületet is fel lehetne majd újítani, mert egy 
igazi kincs. Gyönyörű a felső része, barokk 
freskók vannak rajta. De felújításra szorul a 
Görög Templom Kiállítóterem is.”

Az új igazgató szeretné, ha minden 
korosztálynak tudnának teret és progra-
mokat adni, és a raktárak tartalma alap-
ján nagy potenciál is rejlik a váci kész-
letben. Alap tehát van, kérdés viszont a 
pénz: mint elmondta, a büdzsé jelenleg 
pár nagyobb kiállításra elég, viszont 
ezek olyanok lesznek, amikbe bevonják 
az embereket is. "A fenntartó hozzájárult, 
hogy a Váci Vigalomra olyan kiállításunk le-
gyen, amivel kimegyünk a térbe. Áthidaljuk, 
hogy ennyi kiállító terünk van, és bemutatjuk 
fontos váci épületek kis részleteit, de akarunk 
egy helytörténeti vetélkedőt is."

F. Á.

A váci múmiák 
világszinten is jelentősek
Új igazgató a Tragor Ignác Múzeum élén

A Kölcsey utca 19. szám alatti tízeme-
letes épület hetedik emeletén két szo-
ciális bérlakást újítottak fel a Váci Vá-
rosfejlesztő Kft. munkatársai. Amikor 
legutóbb ott járt Matkovich Ilona pol-
gármester, még dolgoztak a szakem-
berek. Most azonban már átadás előtti 
állapotban vannak az ingatlanok. 

„Egyre gyorsabb ütemben halad a bérla-
kások felújítása, eddig 30 lakást sikerült 
renoválnunk. Terveink szerint még ebben az 
évben jelentős számú ingatlant fogunk rend-
be hozni Nagyon fontos számunkra a mi-
nőség , hiszen sokat jelent az új lakóknak, 
hogy milyen helyre is érkeznek. Azt gondo-
lom, hogy igazi otthonokat kapnak az ön-
kormányzattól” – mondta a helyszínen.

A 2019-es megválasztás óta 45 mil-
lió forintos saját forrásból 30 önkor-
mányzati lakást újított fel az önkor-
mányzat. A Váci Városfejlesztő Kft. 
szakemberei a felújítások során cse-
rélik az elektromos- és vízvezetéket, 
felújítják a parkettát, szőnyegpadlót 
tesznek le és új radiátorokat építenek 
be.

Már az új 
lakókat várja a 
két felújított 

szociális bérlakás

ILYEN VOLT

ILYEN LETT
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Huszonhárom pályamunka érkezett 
be a Radnóti Miklós iskola diákjai 
számára kiírt rajzpályázatra. A kü-
lönlegessége azonban az volt ennek a 
versenynek, hogy a díjnyertes rajzok 
az intézménnyel szemközti buszme-
gálló falaira kerülnek felfestésre. 

A történet azonban jóval koráb-
ban kezdődött, ugyanis először az 
volt az önkormányzat terve, hogy 
felújítja a buszmegállót, de végül az 
értékesítés mellett döntöttek.

„Egy hároméves történet látszik befeje-
ződni. Három évvel ezelőtt tapasztaltuk, 
hogy ez a buszmegálló, ez abszolút nem 
méltó Deákvárhoz. Törtük a fejünket, 
hogy mi legyen vele, próbáltuk felújítani, de 
az nagyon sok pénzbe került volna, próbál-

tuk elbontatni, az még több pénzbe. Végül 
eladta az önkormányzat, pénzbevétel lett 
belőle. A vállalkozó a mi elképzeléseink 
szerint újította fel, de azt a kérésünket 
is meghallgatta, hogy mi kerüljön ide” – 
nyilatkozta az ES televíziónak Roz-
maring Sándor, a körzet képviselője, 
aki hozzáette: az új tulajdonos ahhoz 
is hozzájárult, hogy gyerekrajzok dí-
szítsék a buszmegállót. 

De térjünk vissza arra a napra, 
amikor a hat tagú zsűri - Matkovich 
Ilona polgármester, Taskovics And-
rea főépítész, Rozmaring Sándor 
képviselő, Flamichné Somogyi Er-
zsébet igazgató, Pálinkó István rajz-
tanár és Toldi Erzsébet tanító – meg-
hozta a döntést, hogy mely rajzok 

Radnótis diákok rajzai 
díszítik majd az iskolával 
szemközti buszmegállót

Néhány hete a váci ligetben sétálók ta-
pasztalhatják, hogy lezárták a Gombás 
patakon átívelő fahidat. Ennek oka, 
hogy az 1992-ben készült építmény a 
korábbi években elhanyagolták, a szük-
séges karbantartás és felújítás nem tör-
tént meg. 

A felkért szakértők véleménye sze-
rint jelenlegi állapotában használata bal-

esetveszélyes, az állapota nem bizton-
ságos. Sajnos, a gyors javítása már nem 
lehetséges, a szerkezetet le kell cserélni. 

Mivel ez hosszabb időt is igénybe 
vehet, arra kérik a Duna felőli beton-
hidat – amelyen a kerékpárút is áthalad 
– használó gyalogosokat és kerékpáro-
sokat, fokozott körültekintéssel közle-
kedjenek.

díszítik majd a falakat.
Az eredmény megszületését köve-

tően az is kiderült, hogy hogyan is 
született meg az ötlete ennek a pályá-
zatnak.

"Ez egy szép történet, mert a kiindu-
lási pont az egy nagyon leamortizálódott 
buszmegálló volt" – kezdte a polgármester. 
„De aztán jött valaki, aki ebben fantázi-
át látott, és megvette és kis vállalkozásnak 
ad jelenleg helyet.  Nemrég Pesten láttam 
egy olyan buszmegállót, amely LEGO 
figurákkal volt kifestve. Annyira megtet-
szett, hogy mivel szemben van a Radnóti 
iskola, arra gondoltam, mi is díszíthet-
nénk hasonlóan ezt az épületet. Most már 
felújították, már csak a festés van hátra. 
Köszönet az iskolának, az igazgatónőnek 
és a tanároknak is, hogy a kezdeményezés 
mellé álltak és kiírtak egy pályázatot."

A díjazottak nevét a Radnóti na-
pon hirdették ki. Az ő rajzaik kerül-
nek fel a buszmegállóra hamarosan: 
Hajszter Anna, Szabó Blanka, Nagy 
Andrea (3.a); Demján Eszter, Nagy 
Kiro, Katymarac Emma, Balázs 
Réka Lilla (5.a); Papp Viktória (5.a); 
Hegedűs Alexa (3.b). Gratulálunk 
nekik!

Lezárták a balesetveszélyes 
Ligeti fahidat
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Bár ezúttal csak három hét telt el az elő-
ző képviselő-testületi ülés óta, a május 
17-én megtartott munkaterv szerinti ta-
nácskozáson így is több mint harminc 
napirendi pontot kellett megvitatniuk az 
önkormányzati képviselőknek.

Az ülés egyperces csenddel kezdő-
dött: a jelenlévők a napokban elhunyt 
Pro Urbe-díjas volt képviselőre, Haj-
du Sándorra és a váci kórház korábbi 
orvosigazgatójára, dr. Kékesi Gáborra 
emlékeztek.

Idén ismét két diákpolgármestert vá-
lasztottak. Kerek Diána, a Váci Madách 
Imre Gimnázium, illetve Zöldi Márton 
a Váci Bartók–Pikéthy Zeneművészeti 
Szakgimnázium és Zeneiskola Alapfokú 
Művészeti Iskola diákja ezúttal mutatko-
zott be és ismertette programját a gré-
mium előtt.

Javult Vác közbiztonsága
A napirend elfogadásánál nem vették 
tárgysorozatba azt az egyéni indítványt, 
mely az ukrajnai helyzethez és az Eu-
rópai Unió kritikájához kapcsolódott. 
Ugyanis a testület már korábban is el-
határolódott országos és világpolitikai 
témák megvitatásától. Ugyanakkor az 
önkormányzat több irányú segítséget 
nyújtott (többek között menekültek ide-
iglenes elszállásolásával, segélyek eljutta-
tásával, támogató számla finanszírozásá-
val) a háborús helyzet károsultjainak.

Első témaként a Váci Rendőrkapi-
tányság tavalyi tevékenységéről szóló 
beszámolót összegezte dr. Horváth 
Imre rendőr alezredes, kapitányságveze-
tő. Mint mondta: alapvető célkitűzése-
iket teljesítették. A képviselői kérdések 
megválaszolása után a testület – Mat-
kovich Ilona polgármester javaslatára 
köszönettel kiegészítve – elfogadta az 
összegzést.

Gazdasági jellegű témák
A folytatásban nyolc önkormányzati 
tulajdonú gazdasági társaság 2022-es 
mérlegbeszámolójáról és idei üzleti ter-
véről tárgyaltak. Ezen cégek közül hét 
is pozitív eredménnyel zárta az elmúlt 
esztendőt, csupán a költségvetési intéz-
ményből kft-vé átalakult Madách Imre 
Művelődési Kulturális és Szolgáltató 
Nonprofit Kft. (MIMK) mutatott ki 
veszteséget, mely a finanszírozás idő-
beli eltéréséből (számlakiegyenlítés) 
származott. A testület mindegyik be-
számolót és tervet elfogadta.

Az idei városi költségvetés aktuali-
zálásából kiderül, hogy elsősorban szo-
ciális területre jutottak plusz források 
az elmúlt havi döntés óta, a Váci Vilá-
gi Vigalom megszervezésére pedig 60 
milliót kap a MIMK. Újabb 10 millió 
forintot különítenek el a nem lakáscélú 
önkormányzati helyiségek felújítására, 
és 20 milliós vizesblokk felújítás fog 

Összefoglaló a májusi 
testületi ülésről

történni az Eötvös utcai óvodában.

Elfogadott alpolgármesteri 
kezdeményezések

Ferjancsics László alpolgármester elő-
terjesztését elfogadva a közterületek 
használatáról és rendjéről szóló rende-
letben szigorították az üzemképtelen 
gépjárművekkel kapcsolatos intézkedé-
sek szabályait és az éjszakára bezárandó 
játszóterek listája kiegészül a Virág és a 
Jázmin utcai játszótér kerítéssel körbe-
vett részével. Kiss Zsolt alpolgármester 
javaslatára térfigyelő kamerákat szerel-
nek fel a Duna-parti nagy játszótérhez 
és a Deákvári főúton található játszó-
térhez. Inotay Gergely alpolgármester 
indítványára pedig ebben az esztendő-
ben is több önkormányzati intézményt 
vehetnek kedvezményesen igénybe a 
gyermeküket egyedül nevelő szülők.

További döntések
A tavalyi évre vonatkozó közbeszerzé-
si beszámoló, valamint a 2022-es gyer-
mekjóléti és gyermekvédelmi felada-
tokról szóló előterjesztés megszavazása 
után egyetértés született arról, hogy az 
önkormányzat 1 millió forintos támoga-
tást nyújt a Vác-Papvölgyben található 
Dévald-kereszt helyreállításához. A Du-
nai Sárkányok STE Vác és a Váci Ka-
jak-Kenu SE pénzbeli önkormányzati 
segítséget kap tevékenységéhez.

A nyílt ülés végén napirend utáni fel-
szólalások és új képviselői kérdések kö-
vetkeztek.

Az éves munkaterv szerint a képvise-
lő-testület legközelebb június 14-én tart 
plenáris ülést.

Tájékoztató a 
rendeletalkotásról
Magyarország helyi önkormányzatairól  
szóló 2011. évi CLL IX. tv. 51. §-a alapján 
az alábbi tájékoztatást adom:

Vác   Város   Önkormányzat   Képvi-
selő-testülete  2023.  május 17-i  ülésén  
az   alábbi rendeleteket  alkotta:

19/2023. (V. 17.) rendeletmódosítás - a 
költségvetésr ől szóló 6/2023.(II. 15.) rende-
letről;

20/2023. (V. 17.) rendeletmódosítás - a 
közterületek használatáról és rendjéről szóló 
34/2014. (XI. 14.)  rendeletről.

A  rendeletek  Vác  város  honlapján,  
valamint  a  Váci  Polgármesteri  Hivatal  
Jegyzői Kabinetének 105. sz. irodájában is 
megtekinthetők.

dr. Zsidel Szilvia  jegyző



Váci Hírnök                                                                                                                                          11

A Bernáth megy, a Madách és a moz-
gásfejlesztő marad - valószínűleg így 
záródnak a reformátusokkal folyta-
tott tárgyalások. Ez derült ki a nemrég 
a témában tartott lakossági fórumon, 
amelyen sem a református egyházme-
gye, sem a tankerület képviselői nem 
vettek részt, pedig meghívást ők is 
kaptak. Előbbiek levélben jelezték az 
önkormányzatnak: „Amennyiben Önök 
a lakossági fórumot a tulajdon kérdésére 
kívánják szűkíteni, az kizárja abban való 
részvételünket.”

A reformátusok már csak a Ber-
náth iskolát kérik  - ez derült ki a 
fórumon, amit Matkovich Ilona pol-
gármester kezdeményezett a Váci 
Tankerületi Központ által fenntartott 
Madách Gimnázium átadása kap-
csán. A tájékoztatón elhangzott, hogy 
bár még zajlanak az egyeztetések az 
Északpesti Református Egyházme-
gyével a másik iskola, a Bernáth épü-
letének átadása kapcsán, a KDNP-s 
törvénymódosítás nem ad kibúvót az 
ingyenes vagyonátadás alól. 

„Számunkra az is erősen aggályos, hogy 
olyan létesítmény ingatlan és ingó vagyona 
tűnhet el a váci emberek tulajdonából, amely 
felépítéséhez több mint félmilliárd forintot a 
váci közpénzből biztosítottak annak ide-
jén"- fogalmazott a polgármester.

"A Bernáth iskola felépítése szinte tisz-
tán önkormányzati forrásból valósult meg. 
Ezt nullázná le egy fillér jóváírás nélkül egy 
átgondolatlan törvény." tette hozzá Matko-
vich Ilona.  A fórummal kapcsolatban úgy 
fogalmazott: "A város vagyonának megőr-
zésére, a városban élő emberek érdekeinek 
képviseletére is felesküdtünk, így további 
lépéseinkhez szeretnénk kikérni az itt élők 
véleményét is.” 

A polgármester felolvasta azt a le-
velet is, amelyben a reformátusok elő-
ször a Madách gimnáziumra is beje-
lentették igényüket, azzal kiegészítve, 
hogy amíg ott a tankerület fenntartja 
az oktatást, addig a kezelésében ma-
radna az egyébként önkormányzati 
épület. 

Bár a Semjén Zsolt által kezde-
ményezett módosított törvény csak 

A tárgyalásokat követően már csak a 
Bernáth iskola épületét igényli az 

Északpesti Református Egyházmegye
az egyházi fenntartású intézmények-
re, Vác esetében a Bernáthra terjed 
ki, ugyanakkor az iskola épülete egy 
helyrajzi számon van a tankerület ál-
tal fenntartott Madách gimnáziummal 
és a civilek által működtetett mozgás-
fejlesztővel, így jogalap keletkezett a 
reformátusok számára mindhárom 
intézmény megszerzésére. 

A tárgyalások eredményeként 
azonban pontosítottak a reformátu-
sok, miszerint már csak felekezet ál-
tal működtetett Bernáth ingatlanjaira 
tartanak igényt. A 700 milliós városi 
tulajdon után nem kap kárpótlást a 
város. 

„A törvény kötelezettségévé teszi az ön-
kormányzatnak a vagyon ingyenes átadá-
sát. Önkormányzatunk és más önkormány-
zatok számára azért sérelmes a törvény, 
hiszen annak végrehajtásával az önkor-
mányzat vagyona csökken, tulajdonjogot 
veszít az önkormányzat ez mindenképpen 
egy vagyoncsökkenést jelent” – hangsú-
lyozta Inotay Gergely alpolgármester 
a fórumon, aki az ügy jogi hátterét is-
mertette. 

A fórumon a Kompl-X Fejlesztő- 
és Mozgásközpont tulajdonosa is szót 
kért, aki aggodalmát fejezte ki a vál-
lalkozás jövőjével kapcsolatban- hi-
szen mint ismert, a központ épülete 
szintén egy helyrajzi számon szerepel 
a református fenntartás alatt működő 
Bernáth iskolával. 

A fórumon elhangzott kérdések 
egy részére a helyszínen kaptak vá-
laszt az érdeklődők, amelyek pedig 
egyházi reagálást igényelnek, továb-
bítják az érintetteknek – hangzott el.

A válaszokból többek között ki-
derült, hogy a városvezetés – annak 
vagyonvesztést okozó tartalma miatt 
nem ért egyet a törvénymódosítással, 
hiszen a város az így elvett tulajdo-
náért nem kap kompenzációt – de a 
törvény rá vonatkozó kötelező eleme-
it betartja. 

Szóba került még a Bernáth iskolá-
nak korábban nyújtott városi támoga-
tások kapcsán: "A jelenlegi önkormány-
zat a jövőben is támogatja tulajdonosként 
a birtokolt ingatlanait működtetők, hasz-
nálók fejlesztésre irányuló elképzeléseit, 
pályázatait."
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Új képekkel gazdagodott Sajdik Ferenc 
állandó életmű kiállítása. A váci Sajdik 
Gyűjteményben a Munkácsy-díjas al-
kotó jelenlétében adták át szombaton 
a múzeum új látványosságait, köztük 
négy új váci képet. A családi nap kere-
tében ingyenes tárlatvezetésekkel, népi 
fajátékokkal, kézműves foglalkozások-
kal, valamint a Kokopelli Jazz Matiné és 
Bardócz L. Csaba koncertjével várták az 
érdeklődőket. 

Mostanra már több, mint tízezer lá-
togatója volt a 2021 nyarán megnyílt 
Sajdik Gyűjteménynek - hangzott el 
szombaton a Pannónia Házban, a Mun-
kácsy-díjas karikaturista állandó, élet-
mű-kiállításnak otthont adó épületben. 

„Fontosnak tartjuk, hogy ne csak betérni 
legyen ide jó, hanem visszatérni is, és ezért 

folyamatosan bővítjük a kiállításunknak az 
anyagát. Amikor nemrég Sajdik Ferenc Pesti 
látogatás című tárlata megnyílt, akkor bele-
szerettünk néhány képbe, amelyeket most az 
önkormányzat megvásárolt. Ezen felül pedig 
Sajdik Ferenc négy új váci képet is alkotott, 
melyek szintén mostantól a tárlat részét ké-
pezik. Köszönjük szépen a munkáját, kö-
szönjük szépen, hogy társa ennek a művészeti 
munkának, amit Vácon zajlik” - mondta 
Matkovich Ilona polgármester köszön-
tőjében.

A megvásárolt képek között van a 
művész egyik legnépszerűbb városképe, 
a Velence, továbbá egy híres karikatú-
ra-sorozata: a Szerelmes állatok. A négy 
új váci képen többek között a Géza ki-
rály tér és a Liszt Ferenc sétány jelenik 
meg „sajdikos köntösben”.  

Új képekkel gazdagodott 
a Sajdik állandó kiállítás

A szombati ünnepségre a művész 
ajándékkal készült: újraalkotta egyik leg-
híresebb karikatúráját, a Bolondok című 
képét. A tusrajz eredetije egy 1975-ös, 
nyugat-berlini karikatúrapályázatra ké-
szült, ahol 1200 alkotás közül hozta 
el az első, azaz a Grand Prix-díjat. A 
nyertes alkotást azóta Svájcban, a Bázeli 
Karikatúra és Rajzfilm Múzeumban őr-
zik, de mostantól Vácon is látható egy 
eredeti, ráadásul színes példány, melyet 
Sajdik Ferenc kifejezetten a gyűjtemény 
számára készített. 

A különleges ajándékot a művész 
nevében a Sajdik Gyűjtemény vezetője 
adta át a város polgármesterének, aki a 
felkérésnek eleget téve kihelyezte a ké-
pet a korábban kiállított reprodukció 
helyére.

Az átadást követően Sajdik Ferenc 
dedikálta köteteit, köztük a legfrissebb, 
pénteken megjelent új Sajdik albumot is. 

A Tavaszi zsongás címmel meghir-
detett szombati családi napon az átadó 
ünnepség mellett napközben kézműves 
foglalkozásokkal, ingyenes tárlatvezeté-
sekkel és népi fajátékokkal várták a láto-
gatókat. Délután a Kokopelli Jazz Mati-
né hangszerismerettel és feladványokkal 
színesített koncertje várta a családokat, 
este pedig Bardócz L. Csaba muzsikált 
a Pannónia Házban.   A megújult Sajdik 
Gyűjtemény a tavaszi-nyári időszakban 
keddtől vasárnapig, 10 és 18 óra között 
látogatható.

Michalik Judit
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Ismeretes, hogy az új városvezetés ko-
rábban sikeres egyeztetéseket folytatott 
a Volánbusszal annak érdekében, hogy 
váci és bejáró vidéki diákok átszállás 
nélkül juthassanak el az Iskolaváros-
ba. Ennek köszönhetően 2021 őszétől 
több helyközi járat iskolaidőben nem a 

buszpályaudvarig, hanem az Iskolavá-
rosig közlekedik. 

A Vác déli részén lakó diákokat és 
tanárokat a reggeli gödi busz a Török-
hegy-környékieket a kosdi, míg a Csen-
desréten és a Külső-Rádi úton élőket a 
Penc felől érkező busz viszi el közvet-
lenül a középiskolájukhoz, majd a ha-
todik tanóra után az ellenkező irányba. 
Mivel a diákok örültek ennek  a módo-
sításnak, a buszok kihasználtsága jelen-
tős volt. Ezért a város vezetése nemrég 
azzal a kéréssel kereste meg a busztár-
saságot, hogy a hetedik órák vége után 
– azaz, délután fél három környékén – 
is biztosítsák a közvetlen visszautazás 
lehetőségét az említett vonalakon. 

A módosítást kezdeményező al-
polgármester, Ferjancsics László tájé-
koztatása szerint a Volánbusz pozitív 
válasza gyorsan megérkezett: a szep-

A korábbi városvezetés időszakában 
jelentős mértékben megnőtt az ön-
kormányzati lakásokban jogcím nélkül 
élők, illetve akár többmilliós lakbérrel 
és/vagy közüzemi díjjal tartozó lakók 
száma. A valóban rászoruló családok, 
fegyelmezetten fizető bérlők érdekében 
– az előírt jogi folyamat betartásával – az 
önkormányzat kénytelen a törvények és 
a helyi rendeletek szerinti intézkedéseket 
megtenni. Ez a folyamat még az előző 
önkormányzati ciklusban elkezdődött és 
számos esetben a végső fázisába jutott.

A több mint 400 váci önkormányza-
ti lakásbérlemény igénybevétele jelen-
leg is igen kedvezményes feltételeket 
tartalmaz. Sajnos azonban sok bérlő 
ezzel visszaélve régóta tartozik a bér-
leti díjjal, illetve nem fizeti a közüzemi 
díjakat. Vannak, akik a pár ezer forintos 
lakbért sem egyenlítik ki hosszú idő óta. 
A többszöri felszólítás ellenére immár 
több, mint 100 millióra tehető az így 
felhalmozott díjhátralék. Máig megol-
datlan problémát jelentenek továbbá az 
önkormányzati lakásokat jogcím nélkül 
használó lakók is.

Mint ismeretes, a jelentős összegek-
kel tartozókkal, illetve a mindenféle jo-
galap nélkül lakásfoglalókkal szemben a 
pandémia idején – továbbá a téli hóna-

pokban – törvényi előírás tiltotta meg a 
határozott intézkedést. Az egészségügyi 
veszélyhelyzet után azonban folytatód-
tak a törvényi kötelezettségek alapján 
megkezdett eljárások, melyek az elmúlt 
télen ismét szüneteltek.

Az önkormányzat mindent megtett 
az elmaradások behajtása érdekében – 
sok bérlővel sikerült egyezségre jutni, ők 

Újabb iskolavárosi közvetlen 
buszjárat indulhat

A rászoruló, fegyelmezetten 
fizető bérlők érdekében

temberi tanévkezdéstől bevezethető-
nek tartják egy újabb (a 14.50-kor in-
duló) kosdi busz iskolavárosi indítását. 
Az alpolgármester hozzátetette, sajnos 
a Vác déli részét kiszolgáló, Göd felé 
közlekedő busz módosítására nem 
tettek ígéretet – a busztársaság a vár-
megyebérlet tapasztalatainak leszűrése 
után, ősszel kíván csak újabb felülvizs-
gálatot végezni.

A buszközlekedés esetleges újabb 
pozitív változását támogatta Tótvára-
di-Nagy Bence deákvári képviselő is. 
Mint elmondta, az immáron az Iskolavá-
rosig közlekedő kosdi busz az általa kép-
viselt Bácska és törökhegyi területekről 
közlekedő diákoknak gyorsabb eljutást 
biztosít a középiskoláikhoz. Egyben re-
ményét fejezte ki, hogy a közvetlen ha-
zajutás szeptembertől már a hetedik óra 
után is biztosított lesz.

Az új városvezetés az egyik he-
lyi busz útvonalán is módosított még 
2020-ban, ennek eredményeként Sejce 
és Gombás vonatkozásában is megva-
lósult a közvetlen tanidős kapcsolat. 

részletfizetési megállapodás után csök-
kentették vagy kifizették a tartozásaikat. 
Nem kis számban továbbra is vannak 
azonban, akik képtelenek a várossal 
való együttműködésre. Velük szemben 
nem lehet tovább halogatni a fellépést, 
mert nemcsak jelentős kárt okoznak a 
városnak, de olyan családoktól veszik 
el a lehetőséget, akik rászorulnának az 
önkormányzat segítségére. A jogcím 
nélküli lakásfoglalókat, a rendezetlen 
tartozásukat fenntartókat – a jogi folya-
matot lezáró bírósági határozat alapján 
– kiköltöztetik.
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Tovább szigorodott a roncsautókkal 
szemben alkalmazott önkormányzati 
rendelet: 15 helyett már 10 nap egy-
helyben állás után intézkedhet a közte-
rület-felügyelet. A májusi testületi dön-
tés fontos lépés a közterületek rendben 
tartása érdekében. Ferjancsics László 
alpolgármester elfogadott javaslata arra 
irányult, hogy a parkolókat ne használ-
hatatlan, mozgásképtelen, vagy csak 
egyszerűen közterületen hagyott jár-

művek foglalják el. A döntés nyomán az 
önkormányzat az ott lakók érdekében 
határozottan lép fel az ilyen roncsautók 
eltávolításáért.

A váci polgárok bejelentéseit min-
den esetben vizsgálat és intézkedés kö-
veti. Az új városvezetés alatt több, mint 
félszáz, útban lévő, használhatatlan jár-
mű került eltávolításra. Hasonló azok-
nak az autóknak a száma, amelyeket a 
tulajdonosa a felszólítás után vitt el. 

Vácon új játszóterek nyitják meg 
kapuikat, a régieket pedig felújítják 
- hangzott el a Lehotka parkban tar-
tott sajtótájékoztatón, amelyen a há-
rom alsóvárosi képviselő a legújabb, 
gyermekbiztonságot célzó játszótéri 
fejlesztést mutatta be. 

Az elöregedett ütéscsillapító gu-
milapok cseréje a Zöldfa utcai ját-
szótéren kezdődik, de a következő 
hetekben hasonló burkolatot kap-
nak a Kötő utcai, a Damjanich téri, a 
Nagymező utcai, a Rádi lakótelepi és 

a „Hajós” játszóterek is.  
A kivitelezést azután kezdték meg, 

hogy a Lehotka parkban korábban ku-
tyafuttatót alakítottak ki, szolár lámpá-
kat helyeztek el és fákat is ültettek - em-
lékeztetett Kiss Zsolt.

„Már látható a Lehotka parkban lévő 
játszótéren is azoknak az eszközöknek a 
cseréje vagy teljes felújítása, amelyeket koráb-
ban úgy örököltünk, hogy a kormányhivatal 
teljes lezárásra vagy teljes felújításra ítélt. Ide 
került a Diadal téren megszűnt sportpálya is, 
amelyet áthelyeztünk ide a Lehotka parkba” 

Hamarosan új gumiburkolat 
védi a lepottyanó gyerekeket 
az alsóvárosi játszótereken

– mondta Kiss Zsolt alpolgármester, 
önkormányzati képviselő.  

Fehér Zsolt képviselő pedig arra 
mutatott rá, hogy a régi, kisebb méretű 
gumilapok szélei már nem illeszkedtek 
megfelelően egymáshoz, néhol a gaz is 
kinőtt a résekben. Elmondta: a Lehotka 
parkban nagyjából egy hét alatt végez-
nek a burkolat telepítésével, a korábbi-
akkal szemben ugyanis most egy masz-
szív betonalapra kerülnek majd az új 
típusú, masszív és időtálló gumilapok.

„Bízunk benne, hogy nagyon hosszú ideig 
az itt játszó gyermekek szüleiknek az örömére 
fog szolgálni, és az a balesetveszély, ami a ko-
rábbiakban fennállt, az megszűnik” - hang-
súlyozta.

Ferjancsics László arra emlékeztetett, 
hogy hasonló léptékű játszótérfejleszté-
sek utoljára 15 évvel ezelőtt zajlottak a 
városban. Az eltelt időben a gumibur-
kolatok elavulttá és balesetveszélyessé 
váltak, a felújítást nem lehetett tovább 
halogatni.

„Tavaly, amikor még alacsonyabb volt a 
gumilapoknak az ára, akkor több játszótér-
re megvásároltuk, majd ezt követően a Váci 
Városfejlesztő Kft. nyílt pályáztatásban kivi-
telezőt keresett ezen lapoknak a lerakására. 
Hiszen itt nemcsak arról van szó, hogy a régie-
ket fel kell szedni és újakat kell letenni, hanem 
már az új szabványoknak az esési magassá-
gok következtében előírt gumi vastagságnak és 
esési felületnek kell meglenni” – mondta a 
képviselő.

Hozzátette: az alsóvárosi játszóte-
reken a burkolatok cseréje mintegy 20 
millió forintba fog kerülni. A régi gu-
milapok hasznosítására hamarosan egy 
pályázatot írnak ki, ahol jelképes ösz-
szegekért például a hétvégi telekre, vagy 
lovardákba lehet megvásárolni az elbon-
tott anyagot.

Sándor Lajos

Munkában a „lopóautó”: 
mintegy száz parkolóhely 

szabadult már fel

A köznyelvben csak „lopóautóként” 
emlegetett céljármű legutóbb a város két 
nagy lakótelepén, Deákváron és Alsóvá-
rosban szállított el több, a közterületi 
várakozóhelyeket elfoglaló autót.
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Nemrég átadták a Madách Imre Művelő-
dési Központ felújítási ötletpályázatának 
közönségdíját. A Katona Lajos Városi 
Könyvtárban megrendezett ünnepsé-
gen elhangzott: az elképzelések szerint 
egy komplex intézményben működne a 
könyvtár és a művelődési ház, ennek a 
fejlesztésnek a megvalósítási lehetőségeit 
igyekeztek feltérképezni a pályázat kiírói. 

Összesen 26 részletes terv érkezett, és 
a szakmai díjak után a közönség kedven-
cét is kihirdették. A nyertes egy helyi csa-
pat lett, a 13-as számmal induló építész-
mérnök trió: Letfusz Katalin, Dobó Rita 
és Szőcs László Zsombor. 

„Nagyon várom, azt az időszakot és azt a 
kultúratámogató művelődési kormányzatot, ame-
lyik adott esetben egy ilyen célra is szívesen szán 
10 milliárd forintot, vagy adott esetben azokat 
az európai uniós forrásokat nyitja meg szá-
munkra, amikkel ez lehetővé válik” – mondta 

az ünnepélyes átadón Inotay Gergely.
Az alpolgármester hozzátette: a pá-

lyázat, fejlesztési terv esetében nem csak 
korszerűségről, vagy építészeti bravúrról 
van szó, hanem fenntarthatóságról, ener-

giahatékonyságról, vagy parkolási, meg-
közelíthetőségi lehetőségekről is, amelyek 
most messze nem érvényesülnek az érin-
tett intézményeknél. 

A Katona Lajos Városi Könyvtár galé-
riájában egy hónapon át megtekinthetők 
a korábban már díjazott pályaművek, és 
látható az közönségkedvenc projekt is, 
melyet oklevéllel és anyagi támogatással 
jutalmazott a város. 

„Tudtuk, hogy erre jelenleg nincsen kerete a 
városnak. Ezért tisztában voltunk vele, hogy ez 
végre egy olyan projekt, ahol nem azt kell figyel-
ni, hogy mekkora összeg van rá. Most álmodhat-
tunk, úgyhogy ezért örültünk ennek a feladat-
nak” – mondta Letfusz Katalin, okleveles 
építészmérnök.

A rendszeresen együtt dolgozó épí-
tészmérnök-páros - tudván, hogy nagyon 
szerteágazó a feladat - egy rutinos helyi 
belsőépítésszel is összefogott. 

„Tudtuk, hogy ketten Katával valószínűleg 
nem győznénk, mert ez egy nagy feladat, ezért ke-
restük meg Zsombort, hogy kapcsolódjon be. A 
belső terek kialakításában nagyon sokat segített 
nekünk” – mondta Dobó Rita, okleveles 
építészmérnök.

Mint mondták, a csapat tisztában volt 
azzal, hogy a megvalósítás nem holnap 
indul, a jelenlegi építészeti trendek pedig 
mindössze 1-2 évig élnek, ezért időtállóbb 
megoldásokkal operáltak. 

„Úgy gondolom, hogy olyat próbáltunk létre-
hozni, ami hogyha egyszer talán felépül - 10, 20 
év múlva -, akkor is még vállalható lesz, mert 
nem annyira a mának szól. Egy kicsit klasz-
szikusabb a tervünk, és ezért talán kicsit visz-
szafogottabb is, pont ezért, nem annyira harsány 
és nem annyira az ember arcába mászó, hanem 
olyan elemekkel operál, ami emészthetőbb” - 
mondta Szőcs László Zsombor, okleveles 
építészmérnök, belsőépítész.

A Madách Imre Művelődési Központ, 
illetve a városi könyvtár megújítását is cél-
zó, komplex épületfejlesztési ötletpályá-
zatra érkezett projektek egy hónapon át 
láthatók a Katona Lajos Városi Könyvtár 
földszinti galériájában.

Átadták a művelődési központ 
tervpályázatának közönségdíját

VÉLEMÉNY: Tágasság, fény és kényelem
Arról már több helyen is volt szó, hogy miért is kellene kor-
szerűsíteni a Madách Imre Művelődési Központ épületét. 
Arról viszont kevesebb szó esett, hogy mi is a probléma 
a Katona Lajos Városi Könyvtár épületével. Gondoljuk 
csak végig, hogy mi is kell ahhoz, hogy olvasni tudjunk. 
Tágasság, fény és kényelem. Ezek mind hiányoznak az 
egykor huszárlaktanyaként működő épületből. Sem stati-
kailag, sem elrendezésében nem felel meg a mai elvárások-
nak a könyvtár. Követve a trendeket, a kialakítása is hagy 
maga után kívánni valót. És persze ott a parkolás, amely 

a mai világban szinte motivációs tényező, ahhoz, hogy elinduljunk valahova. Lehet szó autóról 
vagy kerékpárról. 

Azt gondolom, hogy mi váciak, mind várjuk azt az időszakot, amikor kaphat a város 10 
milliárd forint támogatást arra, hogy egy új könyvtárépületben élvezhessük az olvasás szépségeit és 
ezt az utókornak is átadhassuk. Vajon mikor jön el ez az idő?

Furucz Anita
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Út és járda-
aszfaltozás, új 
bankautoma-
ta, parkolók 
kialakítása – 
ezek csak kira-
gadott példák 
az 1. számú 
választókör-

zetben lezajlott fejelsztések sorából. 
Kászonyi Károly a körzet képviselője 
szerint bár az elmúlt három és fél évben 
sok mindent sikerült rendbe tennie, úgy 
gondolja, van még feladat bőven.

- Lassan négy éve, hogy képviselővé választot-
tak. Mire vagy a legbüszkébb körzetedben?

- Sok van, amire büszke vagyok. Az 
egyik, hogy hamarosan új helyre költözhet 
a hajléktalanszálló. Ez egy nagyon régi ké-
rése volt az ott lakóknak. Gondolkodunk 
a környék továbbfejlesztésén, szeretnénk 
funkciót találni az épületnek, de bízom 
benne, hogy a park is rendezettebb lesz, és 
így az ott élőknek is a körülményei jobbak 
lesznek. Nem mellesleg azok is jobb ellátást 
fognak kapni, akik hajléktalanként kénysze-
rülnek élni.

A másik ilyen fontos ígéretem a bankau-

tomata létesítése volt, amely 2021-ben meg 
is valósult. Emellett pedig a sportcsarnok-
nál az igen leromlott útszakaszt, a Bán Már-
ton utcát is leaszfaltoztattuk. 

- A választások hajrájában mindenki tett ígére-
teket. Hol tartanak a megvalósítások a körzetben?

- Igyekszem minden ígéretemet betar-
tani. Valami kicsit lassabban halad, de sok 
minden megvalósult már közülük. Leg-
utóbb a Dózsa György úton adtunk át egy 
teljesen felújított járdaszakaszt. Emellett 
folyamatosan alakítjuk ki a területen a par-
kolóhelyeket. 

- Jövő tavasszal ismét választanak a váci polgá-
rok. Milyen tervekkel készülsz?

- Amennyiben tovább folytatom, akkor 
szeretném a parkokat és a játszótereket 
megújítani a körzetemben. Szeretném, hogy 
rendben legyen, hogy fejlődjön, lépjen előre 
a környék. Ott van a Szérűskert, amely egy 
nagy falat számomra.  Fontosnak tartom, 
hogy biztonságosabbá tegyük a diákok át-
kelését a főúton. Ehhez vannak elképzelé-
seim is. Nemrég felvettem a kapcsolatot a 
közútkezelővel és kaptam választ is. Szeret-
ném, hogy találjunk forrást arra, hogy ott 
egy lámpás csomópont legyen kialakítva, 
mert végső soron ezt látom a legbiztonsá-

Közlekedési lámpával tenné 
biztonságosabbá a Szérűskert 
közlekedését Kászonyi Károly

gosabbnak. 
- Nem lehet nem beszélni arról, hogy a Kőhíd 

lakópark építkezésénél téged is meghurcoltak az ott 
lakók. Mit gondolsz erről?

- Úgy érzem, hogy a politika és a hoz-
zájuk kapcsolódó médiumok keltik ott a 
feszültséget. Én mindig meghallgattam 
mindenki véleményét, de nem szeretem, ha 
belekeverik a politikát az ilyen ügyekbe. Én 
továbbra is nyitott vagyok a párbeszédre, de 
eddig akárhányszor próbáltunk beszélni a 
lakókkal, nem hagytak minket szóhoz jut-
ni. Pedig én meghallgattam a kéréseiket is, 
és megrendeltük az általuk kért fekvőren-
dőröket. Most a tervezés zajlik, mert nem 
mindegy, hogy hogyan rakjuk le, úgy, hogy 
szabályos legyen. Az utat is meg kell vizs-
gálni statikailag hozzá. Most is kint van a 
30-as tábla a területen, vagyis ott már csak 
ennyivel lehet közlekedni. Az a tervem, el-
képzelésem, hogy mivel ott már több tábla 
kihelyezése nem engedélyezett, ezért figyel-
meztető táblákat, - tehát nem tiltó táblákat 
-, teszünk ki, hogy vigyázzanak az autósok 
a gyerekekre és a gyalogosokra. Amit kér-
tek még, hogy legyen kanyarodósáv, gyorsí-
tósáv. Ebben a kérdésben írtam a közútke-
zelőnek, várom a választ.

De, azt tudni kell, azok, akik most hábo-
rognak, azt elfelejtik, hogy az ő házaik miatt 
is vágtak ki fákat. A területet egyébként még 
2007-ben adták el, a jelenlegi önkormány-
zatnak semmi köze nem volt az eladáshoz, 
mint az sok helyen megjelent.

Furucz Anita

A honvédelem napja apropóján tartott 
összejövetelt a váci Esze Tamás Honvéd 
Nyugdíjas Egyesület a művelődési köz-
pontban. A klub nemcsak a Magyar Hon-
védség megalakulásának 175. évfordulója 
előtt tisztelgett, hanem egyben a szervezet 
40 éves fennállását is megünnepelte.  

A váci Esze Tamás Honvéd Nyugdí-
jas Egyesület a város, sőt a környék egyik 
legnagyobb bejegyzett nyugdíjas civil 
szervezete. Fő célkitűzésük gondoskodni 
az időskorúakról, nyugdíjas katonákról. 
Rendszeresen szerveznek klubdélutáno-
kat, kirándulásokat és megemlékezéseket 
– ismertette a Magyar Honvédség meg-
alakulásának 175. évfordulójára szervezett 
ünnepségen Szegedi János nyugállományú 
alezredes, az egyesület vezetője. 

Az összejövetelen Matkovich Ilona kö-
szöntötte a megjelenteket, akik ajándékkal 
is kedveskedtek a városvezetőnek. 

„Szeretném nem csak a saját, hanem a váciak 

köszönetét is kifejezni önöknek. Köszönet azért, 
hogy a kultúra, az emlékezés, a hagyományok 
tisztelete, az összetartozás, a szolidaritás jellem-
zőit ma is szívükben viselik. Kívánok e pozitív 
eszmék továbbviteléhez még sok erőt, és jó egészsé-
get” – mondta a polgármester.

A folytatásban Boros-Leskó Géza ün-
nepet méltató gondolatait hallhatták az 
egybegyűltek. A nyugalmazott dandár-
tábornok megemlékezett a harci győzel-
mekről, ugyanakkor a súlyos megpró-
báltatásokról is, melyeken a honvédség 
keresztülment. 

Az ünnepség elismerések átadásával 
zárult, ahol a kitüntetett hölgyek virágko-
szorút kaptak emlékbe az oklevél mellé, 
az urak pedig egy huszárokról szóló kiad-
ványt.

A Magyar Honvédség 
megalakulására emlékezett Vác 

egyik legnagyobb nyugdíjas klubja
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Békéscsabára érkezett a Magyar Ter-
mészettudományi Múzeum és a váci 
Tragor Ignác Múzeum „Rejtélyek, 
sorsok, múmiák” című vándorkiállí-
tása. A tárlat a világviszonylatban is 
egyedülálló váci leletegyüttes restaurá-
lásáról, a megtalált személyek életéről 
és a múmiák természettudományos 
módszerekkel való vizsgálatának ered-
ményeiről mesél a látogatóközönség-
nek.

„A váci Tragor Ignác Múzeummal 
karöltve el tudtuk hozni azokat a viseleti 
darabokat, illetve tárgyakat, amiket a sí-
rokban, illetve a koporsókban találtak. Ez 
még így együtt nem szerepelt sehol, úgyhogy 
Békéscsabán tényleg egy különleges tárlatot 
sikerült varázsolni” – mondta Bácsmegi 
Gábor, a Munkácsy Mihály Múzeum 
igazgatója a megnyitón.

A Fehérek Temploma alatti krip-
tában talált nem mindennapi lelete-
gyüttes feltárása során a koporsókban 
mintegy 300 váci lakos maradványaira 
derült fény, melyek a pince klímájának 
köszönhetően kifejezetten jó állapot-
ban konzerválódtak. Ez Európában 
a második legnagyobb múmia-lelet - 
hangzott el a megnyitón. 

A Természettudományi Múzeum 
főigazgatója elmondta, hogy a kripta 
feltárása után az leletegyüttes az intéz-
ményhez került, majd a kutatók szá-
mos tudományos vizsgálatot végeztek 
el rajta. Többek között a tuberkoló-

zissal kapcsolatos megbetegedésekről 
szolgáltak új információkkal a holttes-
tek. 

Szvák Enikő, a kiállítás kurátora a 
megnyitón elmondta, nem lehet méltó 
módon bemutatni a múmiákat a törté-
nelmi kontextus és az egyéni élettör-
ténetük nélkül, és erre eddig a három 
évtized alatt sosem volt példa. 

„Már akkor, több mint 20 évvel ezelőtt 
felmerült az, hogy kiállítást kellene csinál-

ni ebből a leletegyüttesből, és gyakorlatilag 
többször el is készült ez a kiállítás, és ennek 
lett egy „Rejtélyek, sorsok, múmiák” névre 
hallgató vándorkiállítása, amely többször 
megújult. Ezt az utolsó, megújított verziót 
ezt Szvák Enikő kurátor állította össze, 
már a kutatási eredményeket, amelyek az-
óta megújultak, azokat mind mind beépítet-
te ebbe a kiállításba” – mondta Bernert 
Zsolt, a Magyar Természettudományi 
Múzeum főigazgatója.

A kiállítás megnyitójára ellátogatott 
a váci múzeum új igazgatója, Fehérvá-
riné Tóth Helga és Matkovich Ilona 
váci polgármester is, aki a helyszínen 
kiemelte: a városnak nagy felelőssége 
van abban, hogy az értékes leleteket 
minél több helyre eljuttassa, ugyanis 
nem csak történelmi fontosságú emlé-
kekről van szó, hanem a tudománynak 
is sokat adott az elhunytak vizsgálata. 
A tárlat május 12-től 29-ig tekinthető 
meg a békéscsabai Munkácsy Mihály 
Múzeumban. 

VÉLEMÉNY: 
Egy nap Gyurcsány 

Ferenc nélkül
Nem akármilyen 
szombat zajlott le a 
városban május 20-án: 
Vác annyira sokszínű 
város, hogy gyakorla-
tilag egyszerre kezdő-
dött a Dunakanyar 
Motoros Találkozó 

és Családi napok leglátványosabb rendezvénye, a 
motorosok felvonulása a Demokratikus Koalíció 
majálisával. A DK ezt a május végi napot va-
lamiféle erődemonstrációnak szánhatta, igazolva, 
hogy a párt megtette, amit csak kevesen és “lement 
vidékre”. A legnagyobb izgalmat gyorsan le is lő-
ném: egyáltalán nem találkozott az egymástól hét 
perc sétára bulizó két társaság, és ránézésre akkor 
sem lett volna semmi feszültség, ha valahogy mégis 
vegyül ez a két univerzum.

A motorosok békés és nyilván elég hangos fel-
vonulását a Petróczy László utcában lehetett meg-
tekinteni, csupa többé-kevésbé meglepő járművel (a 
motorok közé vegyültek quadok, buggyk és meg-
határozhatatlan háromkerekű járművek is) ezért 
gyorsan le is tudtam, hogy koncentráljak a Nagy-
betűs Politikára. Nem kellett csalódnom, hiszen 
amit a motorosok nem tudtak hozni, azt hozta a 
Fidesz és a Fidelitas, akik Gyurcsány Ferenc érke-
zésére ellentüntetéssel készültek. Gyorsan kiderült 
azonban, hogy a DK-soknak és a fideszeseknek 
is csalódnia kellett, a rendezvény előtt ugyanis ki-
derült, hogy Gyurcsány Ferenc az előző programja 
elhúzódása miatt mégsem lép színpadra.

Ha rosszindulatú akarnék lenni, akkor azért 
azt gyanítanám, nem kifejezetten sűrű programja 
miatt nem érkezett végül meg Vácra, hanem azért, 
mert valószínűleg nem ennyi emberre számítottak 
a DK-nál. Mindössze pártucatnyian gyűltek össze 
ugyanis, amivel nagyon látványosan még a fideszese-
ket sem múlták felül létszámban, de mindkét csoport 
eltörpült a téren tartott esküvő mellett. Az ott ün-
nepelt párnak ezúton is sok boldogságot kívánunk.

Volt azonban egy nagy előnye ennek a szellős 
politikai rendezvénynek: a lángoshelyzet! A párt 
ugyanis az első 300 érkezőnek ajánlott ingyen saj-
tos-tejfölös lángost – nagy luxus manapság a sajt 
ugye – , de mivel 300 ember nem volt, ráadásul az 
ellentüntetők sem fogadták el a DK lángosát, ezért 
igazából még maradt is. 

Az egy Republic-alapítót is felvonultató Repub-
lic tribute band koncertjét a hátam mögött hagyva 
azon morfondíroztam, hogy vajon végleg meghalt-e 
Magyarországon a fizetett tüntetők, párttagok és 
buszoztatás nélküli utcai aktivizmus, vagy csak 
mindenki a jövő évi önkormányzati és EP-válasz-
tásra készül? Nyilván jövőre fog kiderülni, addig 
is elraktározom ezt a napot úgy, hogy ez volt a 
helyzet, amikor majdnem láttam Gyurcsány Fe-
rencet beszélni több, mint tíz év után.

Fekő Ádám

Váci múmiák Békéscsabán
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Szép váci 
eredmények

Májusban Szeged adott otthont a felnőtt 
gyorsasági kajak-kenu világkupa viadalnak. 
A remek sikereket elérő, az éremtáblázat élén 
végző magyar válogatottban két fiatal váci 
versenyző is helyet kapott.

Mindkét váci a hosszútávú (5000 méter) 
viadalon állhatott rajthoz. Az utánpótlás kor-
osztályban korábban remek sikereket elérő 
Sellyei Csanád (képünkön) – akinek felkészü-
lését az önkormányzat döntése értelmében 
anyagilag is támogatja a város – a kajakosok 
30 fős mezőnyében szerepelt. A váci fiú re-
mekül helyt állt a sokkal rutinosabb riválisok 
között, és a hajója technikai problémája elle-
nére a 7. helyen ért célba. A Váci Kajak-Ke-
nu SE kajakosának edzője László Csaba. Az 
országos bajnokság pénteki délelőtti 30 km-
es kajak egyes számában a váci fiú több, nála 
esélyesebb és rutinosabb versenyzőtársát 
megelőzve ért elsőként a célba, és lett arany-
érmesként országos bajnoka a számnak.

Május végén már Győrben állt rajthoz 
Csanád a felnőtt kajak-kenusok maratoni 
távú országos bajnokságán. A nyitónap férfi 
kajak egyesét esélyesebb riválisait megelőzve, 
a fiatal tehetsége nyerte. 

Sokkal kevesebb indulóval rendezték meg 
a női kenusok hosszútávú versenyét Szege-
den. Kilencen álltak rajthoz, egy kenus nem 
ért célba. A Váci Karakán Kajak-Kenu SE 
versenyzője, Zagyvai Borka – edzője Szemán 
László – nyolcadikként zárt.

A váci futball tehát él, bár ránézésre már 
alig: épp egy évvel ezelőtt, 2022 nyarán 
közölte a klub vezetése, hogy a Vác FC 
nem indít csapatot az NB III-ban sem. 
A döntés a június 29-i elnökségi ülésen 
született meg: a Vác FC-t 2019-től tulaj-
donló Vác Városi Labdarúgó SE (VV-
LSE) „nem látja az NB III-as műkö-
déshez szükséges fedezetet.” A csapat 
ennek ellenére rendelkezett licensszel 
és a Magyar Labdarúgó Szövetség elfo-
gadta a korábban beadott nevezést is a 
harmadosztályra, illetve meghosszabbí-
totta azt a stadion rekonstrukciót célzó 
TAO-beruházási lehetőséget is, amihez 

a váci önkormányzat a 2019 előtti cik-
lusban hitelfelvételből 180 millió forin-
tot adott. Ebből az összegből leginkább 
csak szép látványtervek születtek, mi-
közben a váci stadionban még a har-
madosztály nem túl szigorú létesítmény 
feltételeit sem sikerült teljesíteni. Emi-
att korábban az NB III-as bajnokikat 
vagy ideiglenes engedéllyel játszhatták, 
hol egészen változatos helyeken szerte 
az országban, generációkat megfosztva 
ezzel a csapathoz való kötődés lehető-
ségétől.

Az 1994-ben még elsőosztályú baj-
nok Vác FC mögött álló cég öncsődöt 
jelentett, a felnőtt csapatot versenyezte-
tő kft megszűnt létezni. A viharvert váci 
foci ezek után a Vác VLSE ernyője alatt 
kezdhetett építkezni. Hogy hova tűntek 
a Vác FC-hez úszó pénzek, arról csak 
találgatni lehet, de Iványi Károly klu-
bigazgató egy áprilisi sajtótájékoztatón 

elmondta, Vác FC TAO-beruházása 
kapcsán mintegy 450 millió forint fel-
használása például kérdőjeles. 

Döntetlennel fejezte be a negyedosz-
tálynak számító megyei élvonalban az 
idei pontvadászatot a váci focicsapat, 
miután 2-2-t játszott a Nagykátával 
május 20-án. A bajnok már biztosan a 
Vecsés lesz, amely így visszajutott a har-
madosztályba, a szebb napokat látott 
váciak számára már csak az volt a tét, 
hogy sikerül-e megszerezni a Nagykátá-
tól a kilencedik helyet – ami valljuk be, 
nem annyira motiváló.

Ugyanakkor reménykeltő lehet a klub 

tavaszi teljesítménye: Kovács Péter ve-
zetőedzővel 23 pontot tudtak szerezni 
a “visszavágók” alatt, míg a bajnokság 
első felében ez csak 11 pont volt.

A csapat nagyon sokáig úgy tűnt, 
hogy a negyedosztályhoz is gyenge lesz, 
bár itt legalább a pályán tűntek annak: 
ahogy említettük, a bajnokság első fe-
lében pontot is alig tudott szerezni a 
gárda. Idén márciusban – a sorozat 
kétharmadánál – egy újabb hazai vere-
séget követően kieső helyre is kerültek. 
Ezek után pedig már komoly feltámadás 
kellett ahhoz, hogy végül is simán meg-
tartsák legalább a negyedosztályt. Végül 
fordulatos meccseket játszva 43 rúgott 
és 54 kapott góllal sikerült a megyei 
másodosztály elkerülése, a város pedig 
talán reménykedhet benne, hogy – ha 
nem is a régi helyére, de – hamarosan 
visszakerül a klub az országos térképre.

Fekő Ádám

Megúszta a 
legrosszabbat a váci klub 
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Az elmúlt hónapokban többször is be-
számolhattunk a Váci Jeszenszky® 
Balett sikereiről. Először a gyermek 
tánckaruk jutott döntőbe, majd lett 2., 
most pedig Miskolcon a XI. Abigél Or-
szágos Minősítő Táncversenyen a Tar 
Dóra junior szóló kategóriában arany 
minősítést szerzett és elnyerte a zsűri 
koreográfusi és társulati különdíját is. 

- Mozgalmas időszak ez nektek! Hogy éled, 
hogy élitek meg ezt - kérdezem Csermely György 
vezetőtől.

- Rendkívül jó a csapatszellem nálunk. 
Nagyon jó hangulatú volt a felkészülés a 
versenyekre. Hosszú és embert próbáló 
időszak volt mind a tanárainknak, mind 
a növendékeinknek, de végül meg lett az 
eredménye. Nagyon büszkék vagyunk rá-
juk! 

- Először mesélj nekem kicsit a gyermek tánc-
kar sikeréről. Mennyit edzenek egy-egy ilyen meg-
mérettetésre? 

- Heti háromszor vannak óráik. Hétfőn 
klasszikus balett, kedden kortárs tánc ko-
reográfia óra, csütörtökön jazztánc óráik 
vannak. Nagyon jól szervezett a képzésük. 
Igyekszünk művészeti vezető kolléganőm-
mel, Nemzetes Gabriellával úgy szervezni 
mindent hogy a lehető legtöbbet nyújthas-
suk növendékeinknek. Több mint 20 éve 
dolgozunk együtt a győri Grácia Alapfokú 
Művészeti Iskolával. Többszörös világ- és 
Európa-bajnok versenyzőikkel együtt edző 
táboroznak a tanítványaink Gellért Tünde 
igazgató vezetésével.  

Nagyon igényes versenyzőink év közbe-
ni képzése is. Idén Dóra szólóját például a 
Dél-Csehországi Balett szólistája, Varga Ist-
ván készítette, a csoport koreográfiát pedig 
Wéninger Dalma (Szegedi Kortárs Balett) 

alkotta meg és foglalkozott velük egész 
évben. Ha a jelenleg folyó minden ez irá-
nyú tárgyalásunk eredményre vezet, akkor 
a következő évadban világhírű társulatok 
koreográfusaitól lesz lehetőségük tanulni 
versenyzőinknek. Elöljáróban annyit elárul-
hatok már, hogy egy világhírű társulatokat 
megjárt táncművész-koreográfussal tárgya-
lunk és a Norvég Táncakadémia tanárával, 
aki szintén több világhírű társulattal dolgo-
zott már. De senki ne rettenjen meg ettől 
nem vagyunk egy "versenyistálló". Négy 
ves kortól tanítunk gyerekeket épp ilyen 
igényességgel már 30 éve több korcsoport-
ban. Az idő előrehaladtával, akik versenyez-
ni szeretnének, azoknak lehetőséget bizto-
sítunk erre, de aki csak tartást javítani jön 
hozzánk, ugyanolyan szeretettel fogadjuk. 

- Szép eredmények, sikeres szereplések. Meny-
nyire jellemző nálatok, hogy a fiatalok ezen a pá-
lyán maradnak?

- A harminc év alatt szám szerint négyen 
választották ezt a pályát. Egyikük Gémesi 
Máté most a Győri Balett tagja. A többiek 
vagy szakmát váltottak, vagy tanítanak. De 
mivel mi kifejezetten sikerorientált embere-
ket nevelünk,ez az alacsony szám nem vala-
mi kudarcot vagy katasztrófát jelent. A nagy 
generáció tagjai 22 éven át 6 éves koruktól 
28 éves korukig tartottak ki mellettünk még 
egyetem közben is. Rengeteg előadásunk 
volt itthon és a környező országokban is az-
tán családot alapítottak. Nagy részükből jo-
gász lett, van aki a UCL-re járt Londonban, 
de van közöttük gyerekorvos, fogorvos, 
radiológus, pszichológus, germanista nyel-
vész és állatorvos is, aki biztonság kedvéért 
évfolyamelső is volt és most a PHD képzé-
sét végzi. Úgyhogy ez is siker a javából. Én 
legalábbis nagyon büszke vagyok rájuk és 
mindvégig az is voltam kicsi koruktól fogva. 

- Az elmúlt években öregbítettétek Vác hírne-
vét. Lovagkeresztet, majd Harangozó Gyula díjat 
vehettél át. Tart még a lendület?

- Ezek az állami elismeréseim, de nagyon 
büszke vagyok szülővárosom, Nagymaros 
díszpolgári címére, Vác város Pro Urbe 
díjára és Művészeti Díjára épp úgy,  mint 
Pest Megye Művészeti Díjára is amit felter-
jesztett 18 társulat közül ítéltek oda nekünk 
2005-ben. A lendület részemről tart már 
újult erővel. Nehéz hét éven vagyok túl. 
Előbb anyámat ápoltam három és fél éven 
át, ami az állapotából fakadóan embert pró-
báló feladat volt. Aztán ami maradt belőlem 
szétverte a covid. Ha nem lett volna meg 
bennem mindaz a tudás, amit a szakmában 
sajátítottam el, nem hiszem, hogy mindeze-
ket ilyen jól végig tudtam volna csinálni. De 

hála az égnek, ez már a múlt és most már 
teljes gőzzel előre.

- Milyen tervekkel, újdonságokkal készültök? 
És ami a legfontosabb, hol láthat Titeket a közön-
ség Vácon?

- A következő évad versenyeire való fel-
készülésünk előtt július 23-án, vasárnap a 
Váci Világi Vigalom főtéri nagy színpadán 
lesz látható 21 órai kezdettel a jubileumi 
gála előadásunk Jeszenszky® 30 címmel. 
Első harmadában kortárs balett, második-
ban HungarOperett®, harmadikban pedig 
Broadway slágerek csendülnek fel a Hun-
garOperett® sztárjai Nyári Aliz, Juhász 
Diána, Kovács Szilárd, és a táncosaink köz-
reműködésével. Ahogy ígértük Tar Dóra 
arany minősítést nyert, szólója lesz előadá-
sunk nyitó száma. A jubileumunk alkalmá-
ból még egyszer színpadra lépnek a nagy 
generáció tagjai is, akik több mint egy évtize-
den át szórakoztatták a nagyközönséget és 
természetesen fellépnek a versenyzőink is.

Furucz Anita

Bepillantás egy 30 éves 
váci magániskola életébe

Tar Dóra junior szóló kategóriában 
arany minősítést szerzett

Váci Jeszenszky® Balett gyermek 
tánckara 2. lett a XXXII. Országos 
Táncművészeti Fesztiválon
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NYÁRI MŰVÉSZETI TÁBOR 
Zene, tánc és színjátszás

A Thália Művészeti Egyesület szervezésében
2023. július 17 – 21. között
Minden nap 10 – 17 óráig

Helyszín: Madách Imre Művelődési Központ 
Cím: Vác, Dr. Csányi László krt.63.

Ami vár rád: jó társaság, változatos szabadidős programok 
sárkányhajózás, kirándulás, biciklitúra, szereplési lehetőség

A tábort 9 éves kortól ajánljuk, általános és középiskolai kor-
osztály számára

Ára: 32.000 Ft/fő
Helyfoglalás: Jelentkezési sorrendben

Információ: Brenner Judit 70/257-3622, 
www.gyemantmusical.hu

FELVÉTELI
A Thália Művészeti Egyesület

Ifjúsági csoportjába a 2023/2024-es évadra
Szeretsz énekelni, táncolni és színészkedni? Kipróbálnád ma-

gad a színpadon? Akkor ne tétovázz, nálunk a helyed! Téged is 
várunk csapatunkba!

Oktatóink: Brenner Judit – zenepedagógus, zenei mentor
az egyesület vezetője

Mézes Judit – koreográfus
Bálint Brigitta – drámapedagógia, színészet

 Felvételi jelentkezés: 2023. június 6. 15-17 óráig
Madách Imre Művelődési Központ 34-es terem

Információ: Brenner Judit 70/257-3622; 
www.gyemantmusical.hu

Ebben az évben a város gyereknapnak új helyíszínként a Rózsakert adott otthont: a parkban egész napos programokkal várták 
a kicsiket és szüleiket. A művelődési központ remek szórakozást ígérő, gazdag felhozatallal szervezte meg az eseményt, amin 
több százan vettek részt. Volt ugrálóvár, lufihajtogató bohóc, arcfestés, hajfonás, és kézműves foglalkozás is. Közben pedig a 
színpadon koncertek szórakoztatták az ünnepelteket: a gyerekeket. 

Gyerekzsivajtól volt hangos vasárnap a Rózsakert
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Gyógyszertári ügyelet

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác:  Vác, Zrinyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I   - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

Anyakönyvi hírek

FOGORVOSI ÜGYELET
A váci és Vác körzeti hétvégi 

fogászati ügyeletek megszűntek! 
Legközelebbi ingyenes ügyelet:

Szájsebészet
Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.

Tel.: 06-1-317-6600

KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET
(felnőtt és gyermek)

2600 Vác, dr. Csányi L. krt. 47. 
ÁNTSZ épület földszinti helyisége. 

Elérhetőség:  06-27/306-090
Ügyeleti idő: 

Hétfő–csütörtök: 19 órától 7 óráig 
Pénteken 16 órától  hétfő reggel 7 óráig 
Munkaszüneti  napokon  24  órában
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5 H 6 I 7 A 8 B 9 C 10D 11E
12 F 13 G 14H 15I 16 A 17 B 18 C

19 D 20 E 21 F 22  G 23 H 24 I 25 A
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Vácott született váci lakosok:
Bárány Márton Péter és Forgács Angéla gyermeke: Nán-
dor, Kövi Nándor és Juhász Orsolya gyermeke: Abigél, 
Bogdán Péter és Szőke Lilla gyermeke: Péter, Barti Ká-
roly és Surányi Andrea gyermeke: Benett, Berczeli Béla és 
Hrubovcsák Éva gyermeke: Keve, Rási László és Prasz-
na Elisabeth gyermeke: Panka, Horváth Zsolt és Csor-
ba Zsuzsi gyermeke: Denisz Enzó, Harmincz Ádám és 
Krcsik Fanni gyermeke: Levente, Erdei József  Zsolt és 
Parádi Dorina gyermeke: Nimród, Lantos Csaba és Joz-
efiák Nikoletta Ivett gyermeke: Anna, Hajdu István Zol-
tán és Varga Márta Flóra gyermeke: Zsigmond István.

Házasságot kötött váciak: 
Borbély Áron János és Török Csilla, Nagy László Ádám 
és Tóth Erzsébet, Tóth Milán és Máttyássy Adél, Né-
meth András György és Saláta Edina Renáta, Agócs Pé-
ter Imre és Szabadi Dorottya, Molnár Dávid és Balogh 
Szabina.

Elhunyt váciak: 
Hajdu Sándor /1946/ Vác. Az elmúlt hónapban 37 váci 
személy hunyt el városunkban.

A kegyeleti jogok figyelembevételével csak azoknak az elhunytak-
nak az adatait közöljük, akiknél az elhunyt hozzátartozója nyi-
latkozatával hozzájárult a nyilvánosságra hozatalhoz. A többi el-
hunyt esetében összesített statisztikai adat közlése lehetséges csak.
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ELŐZŐ LAPSZÁMUNK REJTVÉNYÉNEK NYERETESE: BALÁZSNÉ TAKÁCS ERZSÉBET
 A júniusi feladványunk: Mi a címe annak a képnek, amelyet Sajdik Ferenc adományozott a városnak? A megefej-
téseket június 26-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes 

megfejtők között egy páros Sajdik belépőt sorsolunk ki a Sajdik Gyűjtemény jóvoltából.

Több, mint 700 motor gördült végig Vác utcáin a XI. Dunakanyar 
Motoros Találkozó és Családi Napok keretében



24                                                                                                                 Váci Hírnök


